
گروه اقتصادی: بحث خصوصی سازی 2 شرکت بزرگ خودروسازی 
ایران خودرو و س��ایپا موضوعی اس��ت که مدت هاست بر سر آن 
بحث و گفت و گو اس��ت و بار ها مدیران عامل 2 خودروس��ازی از 
خصوصی سازی سخن به میان آورده اند اما این صحبت ها هرگز به 
مرحله اجرا نرسیده است. در واقع هدف از این اقدام آن است که 
وضعیت سهامداری و هویت مالکان این 2 شرکت و شرکت های 
زیرمجموعه آنها مشخص شده و گردش مالی آنها نیز به طور واضح 
اعلام شود تا سطح کیفی اداره و مدیریت این 2 غول خودروسازی 
کشور بیش از پیش بهبود یابد. به گزارش »وطن امروز«، در همین 
رابطه روز دوش��نبه وزیر صمت با اش��اره به مشکلات موجود در 
صنعت خودروسازی گفت در صنعت خودرو 2 مافیا وجود دارد که 
با واگذاری سهام ایران خودرو و سایپا بخش عمده ای از مافیا از بین 
می رود. سیدرضا فاطمی امین افزود: ارزیابی سهام ایران خودرو و سایپا 
آغاز شده و سال آینده این سهام به صورت بلوکی در بورس کالا 
عرضه خواهد شد که گام بلندی در این راستاست و وزارت صمت از 
اتهام دولتی بودن خودروسازان خلاص خواهد شد. وی بیان  داشت: 
ما به دنبال آن هستیم تا 2۵ درصد سهام ایران خودرو و ۴۰ درصد 
سهام سایپا که در حقیقت خودسهامداری است، واگذار شود و همان 
طور که رئیس جمهوری اعلام کرد واگذاری مدیریت ایران خودرو و 
سایپا انجام می شود. وزیر صمت خاطرنشان  کرد: هر کسی که بتواند 
2 صندلی از ایران خودرو یا سایپا را در اختیار بگیرد، مدیرعامل 
این شرکت ها را تعیین خواهد کرد، امروز نیازی نیست ۱۷درصد 
باقیمانده سهام سایپا یا 6.۷ درصد باقیمانده سهام ایران خودرو را 
واگذار کنیم، بلکه با حل و فصل مس��اله خودس��هامداری در این 
شرکت ها پول وارد آنها شده و ساختار سهامداری اصلاح خواهد شد. 

سرانجام واگذاری سهام خودروساز ها چه خواهد بود؟ ■
وثیقه بودن س��هام دولتی 2 شرکت ایران خودرو و سایپا باعث 
شده است تردیدهایی در رابطه با واگذاری آنها به بخش خصوصی 
به وجود آید. بررسی ها نشان می دهد این مشکل مانع غیرقابل رفعی 

پیش  روی دولت نیست. 

این نخستین بار نیست که یک مقام عالی رتبه دولتی سخن از 
واگذاری و خصوصی سازی 2 شرکت ایران خودرو و سایپا به میان 
می آورد. در س��ال های گذش��ته نیز بارها این موضوع مطرح و در 
مقاطعی حتی منتهی به کاهش میزان سهامداری مستقیم دولت 
ش��ده بود اما در نهایت هیچ گاه مدیریت آنها به بخش خصوصی 
واگذار نشده است. بررسی ها حاکی از آن است که در حال حاضر 
۱۰.8 درصد س��هام ایران خودرو و ۱۷.3 درصد س��ایپا متعلق به 
سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران )ایدرو( یا نماینده دولت 

در شرکت های خودروسازی است. 
به عقیده اکثر کارشناس��ان حوزه خودرو و حتی کارشناسان 
اقتصادی اصلی ترین دلیل ناکارآمدی و زیان ده بودن این 2 شرکت 
مدیریت دولتی اس��ت و تا مادامی که دولت بر این 2 ش��رکت با 
تمسک به مالکیت بخشی از سهام مدیریت کند، حال و روز صنعت 

خودروسازی به همین منوال خواهد بود. 
ب��ا آنکه غیردولتی ش��دن ایران خودرو و س��ایپا م��ورد وثوق 
رئیس جمهور، کارشناس��ان خودرویی و اقتصادی اس��ت اما یک 
مشکل بزرگ در این مس��یر پیش روی دولت قرار دارد. به گفته، 
رئیس سازمان خصوصی سازی، سهام دولت در ایران خودرو و سهام 
دولت در سایپا کامل وثیقه است، بنابراین ابتدا باید این وثیقه ها آزاد 

شود تا امکان واگذاری آن فراهم آید. 
حسین قربان زاده در این باره گفته است: »در سال های گذشته 
متأسفانه سهام واگذار شده است، البته بخشی از زیرمجموعه، سهام 
بالاسری را خریده است، بنابراین بخش عمده ای از سهام سایپا و 
ایران خودرو توس��ط خود شرکت خریداری شده است و پولی که 
باید صرف بهره وری و کارایی می ش��ده، تس��هیلات گرفته شده، 
س��هام شرکت خریداری شده و در عمل مجمع و هیات مدیره با 

هم یکی شده  است«.
وی در پاس��خ به این پرسش که آیا سهام دولت در 2 شرکت 
خودروس��از در مهلت تعیین شده 6 ماهه از سوی رئیس جمهور 
واگذار و خصوصی می شود؟ گفت: »این 2 شرکت باید وثیقه خود 
را تغییر دهند یا آزاد کنند تا مقدمات خصوصی سازی فراهم شود«.
بنا بر این گزارش، مادامی که س��هام دولتی این 2 شرکت نزد 
بانک باشد، امکان واگذاری آنها وجود ندارد. از سوی دیگر با توجه به 
زیان ده بودن این 2 شرکت، فشار مالی جهت پرداخت این بدهی ها 
نیز نتیجه ای در بر نخواهد داشت. اینطور که پیداست می توان از 
2 مسیر نسبت به خصوصی سازی این 2 شرکت اقدام کرد؛ ابتدا 
اینکه وزارت صمت یا سازمان خصوصی سازی اقدام به شناسایی 
میزان سهام خریداری شده شرکت های مادر )ایران خودرو و سایپا( 
توسط زیرمجموعه های شان کند و سپس، اقدام به فروش این سهم ها 
کند. در یک نگاه اجمالی به نظر می رسد شرکت های سرمایه گذاری 
سمند، گسترش سرمایه گذاری ایران خودرو در ایران خودرو و شرکت 
گروه س��رمایه گذاری سایپا در س��ایپا از شرکت های زیرمجموعه  
شرکت های مادر هستند که البته سهامدار شرکت اصلی نیز هستند 

و سهام آنها قابلیت واگذاری دارد. 
مس��یر دوم این است که اساسا سهام دیگری به عنوان وثیقه 
ایران خودرو و سایپا در نظر گرفته شود. این یعنی به جای اینکه 
صرفا سهم های دولتی وثیقه تسهیلات بانکی باشد، سهم های دیگر 

این وظیفه را بر عهده بگیرد. 
پیش از این در همین رابطه اس��ماعیل غلامی، معاون اسبق 
سازمان خصوصی با بیان اینکه اگر مسؤولان به دنبال واگذاری 
این 2 شرکت خودروسازی هستند، باید تلاش کنند تسهیلات 
را پرداخ��ت و وثیقه آنه��ا را آزاد کنند، گفته بود: »در این میان 
افرادی هس��تند، به دلیل اینکه علاقه ای به واگذاری س��هام 2 
شرکت خودروسازی ندارند، تمایلی به آزاد کردن آن وثیقه ندارند؛ 
همچنین در این زمینه می توانند سهام دیگری را جایگزین وثیقه 

ایران خودرو و سایپا کنند و سهام آنها را از وثیقه آزاد کنند«.

دادستان کل کشور در راستای 
وظایف خود برای حفظ حقوق 
عام��ه و پیش��گیری از وقوع جرم، در نام��ه ای به وزیر امور 
اقتصادی و دارایی و رئیس شورای  عالی بورس، بر اعمال دقت 
مضاعف در روند فرآیند واگذاری سهام 2 باشگاه استقلال و 
پرسپولیس به بخش خصوصی تاکید کرد. به گزارش مرکز 
رسانه قوه  قضائیه، حجت الاسلام والمسلمین جعفر منتظری 
در این نامه ضمن استقبال از توسعه قانونمند واگذاری سهام 
دولتی، به ضرورت توجه به حساسیت این دست واگذاری ها 
)از جمله وجود هواداران و علاقه مندان متعدد و گس��ترده 
در سراسر کشور( با اعمال دقت های پیشگیرانه تاکید کرده 
اس��ت. همچنین در بخش دیگ��ری از این نامه، خطاب به 
وزیر اقتصاد تاکید شده است جوانب مختلف این واگذاری 

در جلسات آتی شورای عالی 
بورس مطرح و مورد بررسی 
اعض��ا قرار گیرد. فهرس��ت 
دقی��ق دارایی ها، بدهی های 
بهن��گام ش��ده، پیش بینی 
آت��ی،  دقی��ق درآمده��ای 
تعیین مالکی��ت دارایی های 
من��درج در ترازنام��ه این 2 
باش��گاه و مالکی��ت لوگو از 

موارد دیگری بوده اس��ت که در نامه پیش��گیرانه دادستان 
کل کش��ور به وزیر ام��ور اقتصادی و دارایی به آن اش��اره 
شده اس��ت. حجت الاسلام والمس��لمین منتظری بررسی 
گزارش بازرس های قانونی و حسابرس مستقل باشگاه های 

پرس��پولیس و استقلال در 
جلسه  ش��ورای عالی بورس 
از سوی مس��ؤولان را مورد 
مطالبه قرار داده است. عرضه 
سهام س��رخابی ها در زمان 
مقرر )۱۵ اس��فندماه( انجام 

شده است. 
گزارش »وطن امروز«،  به 
مسلما واگذاری این 2 باشگاه 
اتفاقی میمون و مناس��ب است اما هما ن طور که اشاره شد، 
نگرانی های��ی درباره تهییج مردم و هواداران ش��ریف این 2 
باشگاه برای خرید احساسی سهام است که متاسفانه توسط 
ارکان وزارت ام��ور اقتصادی و دارای��ی و ورزش و جوانان در 

حال پیگیری اس��ت. آنچه نباید فراموش کرد این است که 
صورت های مالی این 2 باش��گاه به گواه کارشناس��ان دارای 
ایرادات اساسی است و همچنین زیرساخت  های اولیه کسب 
درآمدهای پیش بینی شده نیز برای این 2 باشگاه آماده نشده 
است. مسلما در این شرایط بیمه گری عمومی سهامداران و 
القای آنکه پس از مدتی سود قابل توجهی کسب می کنند، 
کاری اش��تباه اس��ت. همچنین طرح گزاره خصوصی سازی 
درباره اتفاقی که امروز در حال روی دادن برای این 2 باشگاه 
است، از هر نظر اشتباه است و ممکن است باعث به اشتباه 

افتادن هواداران شود. 
البته استقبال سرد هواداران نشان از آن دارد که آنها بیش از 
تحت تاثیر قرار گرفتن از تبلیغات حیطه واگذاری  پیشنهادهای 

کارشناسان و دلسوزان امر را گوش داده اند.

طی 9 ماه نخست ۱۴۰۰ اقتصاد کشور 
شاهد بهبود حدود 622  میلیون دلاری 
موازنه کل تراز پرداخت ها ناشی از افزایش حدود  8.9   میلیارد 
دلاری حس��اب جاری در مقایس��ه با مدت مشابه سال قبل 
)افزایش ۱3.3 میلیاردلاری صادرات نفتی و رشد حدود 8.۵ 
میلیارد دلاری صادرات غیرنفتی( و همچنین بهبود نس��بت 
پوش��ش واردات توسط صادرات غیرنفتی کشور به حدود 6۴ 
درصد و در مقابل تضعیف مجدد ۴.9  میلیارد دلاری خالص 
حساب سرمایه و افت ۱.۷ میلیارد دلاری حساب خدمات بود. 
در 9 ماهه س��ال ۱۴۰۰ س��هم صادرات نفتی از کل صادرات 
کالایی افزایش یافت و به حدود ۵۰ درصد رس��ید. در بخش 
حساب کالایی، تراز کالایی نفتی کشور طی مدت مورد بررسی 
نسبت به مدت مشابه سال ۱399 حدود ۱.9 برابر بهبود یافت 

و در مقابل کسری تراز کالایی غیرنفتی حدود  2.8 میلیارد 
دلار تضعیف شد.

بر اساس تعاریف صندوق بین المللی پول، تراز پرداخت ها 
ی��ک خلاصه گزارش آماری اس��ت که مبادلات خارجی یک 
کشور را در یک دوره زمانی مشخص می کند و شامل حساب 
کالا و خدمات، حساب درآمد، حساب سرمایه و حساب مالی 
یا نقل و انتقالات جاری می شود. در گزارش تراز پرداخت های 
بانک مرکزی، ترازپرداخت ها برآیند خالص حس��اب جاری، 
حساب سرمایه و اشتباهات و از قلم افتادگی است. موازنه تراز 
پرداخت های کشور در 9 ماه نخست ۱۴۰۰ معادل منفی 2.2  
میلیارد دلار اعلام ش��ده که در مقایس��ه با مدت مشابه سال 
قب��ل با بهبود 622  میلیون دلاری همراه اس��ت. تنها عامل 
مهم اثرگذار بر کاهش کسری تراز پرداخت ها طی مدت مورد 

بررس��ی، بهبود حساب کالایی کشور ناش��ی از افزایش توأم 
صادرات نفتی و غیرنفتی است.

مطابق جدول یک، حس��اب کالایی که در 9 ماه نخس��ت 
سال ۱399 حدود منفی ۷۰۴ میلیون دلار بوده، در 9 ماهه 
س��ال ۱۴۰۰ با جهش قابل توجهی به ح��دود 8.2 میلیارد 
دلار رسیده است. رشد 9۱ درصدی صادرات نفتی و افزایش 
حدود ۴3 درصدی صادرات غیرنفتی در 9 ماهه سال ۱۴۰۰ 
در مقایسه با مدت مشابه سال قبل، از عوامل اصلی بهبود قابل 
توجه حساب کالایی کشور در این مدت است. طی مدت مورد 
بررسی، حساب خدمات و خالص حساب سرمایه، اثر کاهنده 

و تضعیف کننده بر موازنه کل پرداخت های کشور داشته اند.
حساب کالا؛ نفتی ■

ت��راز نفتی ایران به دلی��ل واردات ناچیز کالای نفتی و در 

مقابل صادرات بالای نفتی، همواره مثبت است. صادرات نفتی 
ایران در 9 ماهه سال ۱۴۰۰ با افزایش قابل توجه 9۱ درصدی 
همراه شد و از ۱۴.6 میلیارد دلار در 9 ماهه سال قبل به 2۷.9  
میلیارد دلار در 9 ماهه ۱۴۰۰ رسید.  رشد صادرات نفتی و در 
مقابل واردات اندک این گروه کالایی در مدت مورد بررس��ی، 
موج��ب افزایش حدود ۱.9 برابری تراز نفتی کش��ور در این 
مدت شده است. میانگین سهم صادرات نفتی از کل صادرات 
کالایی کش��ور طی 2 سال 96 و 9۷ حدود 6۵درصد بود که 
در سال 98 به ۴9 درصد و در سال ۱399 هم به ۴2.۷ درصد 
کاهش یافت. س��هم مزبور در 9 ماه نخس��ت سال 99 حدود  
۴2.۷ درصد بود که در 9 ماهه س��ال جاری به ۴9.9  درصد 
رس��ید و نشان دهنده سهم برابر صادرات نفتی و غیرنفتی از 

کل صادرات کالایی کشور است. 

مجمع تشخیص اصلاح ارز ترجیحی 
را متوقف می کند؟

س��خنگوی ش��ورای نگهبان دیروز گفت: هنوز نظر 
ش��ورای نگهبان در باره بودجه ۱۴۰۱ آماده نش��ده اما 
همین امروز )سه شنبه( نهایی و به مجلس ارسال می شود. 
ه��ادی طحان نظیف ادامه داد: لایحه بودجه س��ال 
۱۴۰۱ همزمان با بررسی در مجلس، در شورای نگهبان 
هم بررسی شد. جلسات فشرده برگزار شد و شب گذشته 
)دوش��نبه( بررس��ی مصوبات مجلس درباره بودجه به 
اتمام رسید. هنوز نظر آماده نشده است اما همین امروز 

)سه شنبه( نهایی و به مجلس ارسال می شود. 
وی بیان کرد: نامه هیات عالی نظارت مجمع تشخیص 
مصلحت نظام درباره لایحه بودجه سال آینده را دریافت 
کردیم. در این هیات هم لایحه بودجه سال ۱۴۰۱ بررسی 
شده است و مغایرت هایی را به ما ارسال کردند که ما این 
موارد را هم به مجلس منتقل می کنیم تا اصلاح شود. 

طحان نظیف درباره میزان تحقق منابع بودجه گفت: 
آنچه برای ما مهم است، این است که همه منابع و مصارف 
در بودجه مشخص شود و ما به این موارد توجه می کنیم. 
طحان نظی��ف درباره واردات خودرو هم گفت: هیات 
عالی نظارت مجمع تش��خیص مصلحت نظام دیروز به 
ما نامه زد و همچنان مخالفت خود را با واردات خودرو 
مطرح ک��رد. مغایرت های هیات عال��ی نظارت مجمع 
تش��خیص مصلحت نظام درباره واردات خودرو به قوت 

خودش باقی است. 
س��خنگوی ش��ورای نگهبان درباره مصوبه مجلس 
ش��ورای اس��لامی درباره ارز ترجیحی نیز گفت: ما به 
سیاس��ت های اقتصادی دولت ورود نمی کنیم. در این 
موضوع هم نظر مجلس و دولت را شنیدیم و نکته خاصی 
نداشتیم؛ اما هیات عالی نظارت مجمع تشخیص مصلحت 
نظام ایراداتی را نسبت به این مصوبه گرفت و مجلس باید 

اصلاحاتی را در این باره اعمال کند.

وزیر صمت: با واردات در تمام حوزه ها 
موافقم؛ جز ال جی و سامسونگ

وزی��ر صنع��ت، معدن و تجارت گفت ب��ا واردات در 
تمام حوزه ها موافق اس��ت اما شرکت هایی مثل ال جی 
و سامس��ونگ که بدعهدی کردند از این قاعده مستثنا 
هستند و باید برای نسبت صادرات به واردات برنامه ریزی 
ش��ود به طوری که حداکثر 2۰ درص��د بازار به واردات 

اختصاص یابد. 
س��یدرضا فاطمی امین در نشست خبری در پاسخ به 
س��والی درباره برنامه این وزارتخانه برای واردات در سال 
آین��ده اظهار کرد: با واردات در تمام حوزه ها موافقم، جز 
واردات از شرکت هایی مثل ال جی و سامسونگ که با ما 

خوب رفتار نکردند و نسبت به ایران بدعهدی کردند. 
وی افزود: اما در س��ایر موارد رویکرد ما این است که 
حتی در حوزه هایی که تسلط و تکنولوژی بالا وجود دارد، 
حداکثر تا 2۰ درصد واردات و حداقل 2۰ درصد صادرات 
انجام شود، بنابراین رقم صادرات و واردات مهم نیست، بلکه 
باید برای نسبت صادرات به واردات برنامه ریزی شود. با این 
برنامه ریزی واردات رها شده نیست و اگر با بروز چالشی 

واردات متوقف شود هم بازار به هم نمی ریزد. 
فاطمی امین با بیان اینکه باید به طور هوشمندانه به 
واردات و صادرات از کشور خاصی وابسته نباشیم، در پاسخ 
به س��والی درباره برنامه ریزی وزارت صمت برای صنعت 
پوش��اک گفت: برنامه صنعت پوش��اک آماده شده و در 
مسیر نهایی شدن است که بعد از تکمیل اعلام خواهد شد. 
وی همچنین با تاکید بر اینکه رویکرد وزارت صمت 
برونگرایی است، تصریح کرد: در تجارت خارجی باید به 
دنبال ایجاد زنجیره بین کش��ورها باشیم و خودمان در 
جایگاه مناس��ب قرار گیریم. یکی از رویکردهای صمت 
فاصله از خام فروشی و حرکت به سمت صادرات صنایع 

دانش بنیان است .

 بسته های حمایتی
 برای کارگاه های زیر 10 نفر

معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
گفت: ت��لاش می کنیم بس��ته های حمایتی از جمله 
بیم��ه ای برای کارگاه ه��ای زیر ۱۰ نف��ر تهیه کنیم. 
علی حسین رعیتی فرد با بیان اینکه دستمزد کارگران 
قانونی تعیین ش��ده است، گفت: آنچه مصوب و ابلاغ 
شده، با قانون مغایرتی ندارد و به طور کامل مورد وفاق 

شرکای اجتماعی بوده است. 
رعیتی فرد با بیان اینکه امسال شرکای اجتماعی در 
تعیین حداقل حقوق و دستمزد کارگران خیلی خوب، 
قانونمند و کارشناس��ی کار کردند، اف��زود: از ابتدای 
دولت سیزدهم تلاش کردیم جلسات شورای عالی کار 

بر اساس تقویم زمان بندی برگزار شود. 
مع��اون روابط کار وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
ادامه داد: جلسات شورای عالی کار را شنبه سوم هر ماه 
با حضور وزیر تعاون برگزار کردیم و موضوع های مختلف 
را که در وظایف این شوراست، بحث و بررسی کردیم، 
از جمله حقوق و دستمزد که یکی از موضوع های اصلی 

برای کارگران و کارفرمایان است. 
وی با بیان اینکه ذیل شورای عالی کار، کمیته مزد 
را تشکیل دادیم که نمایندگان کارگران و کارفرمایان 
در آن حض��ور داش��تند، گفت: در کمیته مزد، س��بد 
معیش��ت را مشخص کردیم که برای یک خانواده 3.3 
نفری، عدد اقلام خوراکی و غیرخوراکی مشخص شد 
که 36.۴ درصد خوراکی ها و 6۴.6 درصد غیرخوراکی ها 

را شامل شد.
 رعیتی فرد اضافه کرد عدد سبد معیشت ما 8میلیون 
و 9۷9 هزار تومان شد که اتفاق نظر خیلی خوبی میان 
نمایندگان کارگر و نمایندگان کارفرما به دس��ت آمد. 
وی با بیان اینکه بر اساس دستور رئیس شورای عالی 
کار یعنی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی باید پیش از 
پایان اس��فند، حقوق و دستمزد کارگران را برای سال 
۱۴۰۱ تعیین تکلیف می کردیم، گفت: بر اساس ماده 
۴۱ قانون کار، حقوق و دستمزد کارگران را با 2 شاخص 
باید بررسی می کردیم، از جمله میزان تورم بهمن که 
بانک مرکزی اعلام می کرد و س��بد معیشتی که یک 

خانواده بتواند با آن امرار معاش کند. 

اخبار

اقتصادی
صعود شاخص بورس در معاملات  بازار

شاخص کل بازار بورس تهران با 2 هزار و ۴92 واحد افزایش در ارتفاع یک  میلیون و 33۷ هزار واحدی 
قرار گرفت. در ادامه معاملات دیروز بازار سهام )بورس و فرابورس( بیش از ۱۰ میلیارد و 8۴9 میلیون سهم، 
حق تقدم و اوراق بهادار به ارزش 99 هزار و ۴8۱ میلیارد ریال در بیش از ۴۷9 هزار و 26۱ نوبت معامله شد. 

چهار شنبه ۲۵ اسفند 1۴00
وطن امروز     شماره 3۴۵1

وزیر صمت: سهام دولتی ۲ غول خودروسازی داخلی سال آینده بلوکی عرضه می شود

خودروسازاندرپیچخصوصیسازی
مشکل وثیقه   بودن سهام دولتی ایران خودرو و سایپا در رهن بانک، با واگذاری سهام شرکت های زیرمجموعه آنها قابل حل است

دادستان کل کشور: 

درفرآیندواگذاریسهاماستقلالوپرسپولیسدقتشود

طی ۹ ماه نخست سال جاری اقتصاد کشور شاهد بهبود ۶۲۲ میلیون دلاری موازنه کل تراز پرداخت ها بوده است

افزایش8.9میلیارددلاریحسابجاریایران

خصوصیسازی

تجارت

وزارت ورزش و جوانان توضیحاتی درباره مطلب مورخ 
۱۵ اسفند ۱۴۰۰ روزنامه با عنوان »ادای خصوصی سازی« 

ارائه داد که به شرح زیر است:
آنچه مسلم است ساماندهی ش��رایط 2 باشگاه بزرگ 
پرسپولیس و استقلال به دلیل برخورداری از جامعه مخاطب 
گسترده و نقشی که این 2 باشگاه در ایجاد شادی و نشاط 
اجتماع��ی بر عهده دارند،  یک مطالبه عمومی محس��وب 
می ش��ود و اکنون هم که آغاز فرآیند واگذاری سهام آنها 
به مردم با پذیره نویس��ی سهام همراه بوده،  ضمن اینکه با 
اس��تقبال خوب و غیرمنتظره هواداران مواجه شد، موجی 

از خش��نودی و امیدواری را در بین دوستداران این رشته 
به وجود آورده است.

شکی نیست روزنامه وزین »وطن امروز« به عنوان یکی از 
رسانه های حامی اصول و ارزش های انقلاب اسلامی، با هدف 
خیر،  دغدغه خود را نسبت به نحوه اجرای خصوصی سازی 
2 باشگاه پرسپولیس و استقلال مطرح کرده اما در این بین 
تاکید بر این مطلب هم ضروری است که رعایت انصاف و 
صرف نظر نکردن از زحمت های فراوان در به نتیجه رساندن 
آرزوی دیرینه هر 2 باشگاه و هواداران پرشمار آنها از اهمیت 
بالایی برخوردار بوده و تعامل همه جانبه دستگاه های دولتی از 

جمله وزارت ورزش و جوانان،  وزارت امور اقتصادی و دارایی، 
وزارت دادگس��تری، س��ازمان ثبت اسناد و املاک کشور، 
سازمان خصوصی سازی و سازمان بورس و اوراق بهادار به 
همراه سایر نهادهای مرتبط، آغازگر اقدامی به یادماندنی، 
انقلابی و مردمی شده است و اعتقاد داریم نقد و نظرهای 
منصفانه و کارشناس��انه به همراه پیش��نهادهای سازنده، 

می تواند به بهبود این فرآیند کمک کند.
بدیهی اس��ت فرآیند خصوصی س��ازی پرسپولیس و 
اس��تقلال در اول راه است و همراهی دلسوزانه و متعهدانه 
همگانی را می طلبد و به طور قطع به کار بردن کلمه ها و 

عبارات هایی مانند »ادای خصوصی سازی« در قبال این اقدام 
بزرگ که با حمایت خالصانه دولت و با خواست مردم بعد از 
سال های طولانی آغاز شده و به صورت کارشناسی و قانونی 

در حال پیشرفت است، منطقی به نظر نمی رسد.
امیدواریم اکنون که فرآیند خصوصی سازی سرخابی ها 
به صورت منسجم آغاز شده و عزم جدی برای مدیریت 
شرایط موجود برای نیل به اهداف فرهنگی و اقتصادی 
حرکت می کند،  دست در دست هم و با همدلی و وفاق 
به س��مت اتمام این اتفاق مهم ورزشی و اقتصادی گام 

برداریم.

توضیحاتوزارتورزشوجواناندرباره»ادایخصوصیسازی«


